
Zápisnica zo zasadnutia sekcie hydiny EE 
Piatok 19. mája 2023 

Sofia / BG 
 
 
V rámci konania každoročného výročného kongresu  
Európskeho zväzu chovateľov – Entente Européenne je 
zasadnutie jednotlivých sekcií stretnutím zástupcov 
jednotlivých členských štátov v konkrétnej odbornosti . Inak 
tomu nie je ani v sekcii hydiny. 
 
Zasadnutie sekcie otvoril, a delegátov privítal predseda sekcie  Dr. Andy Verelst (B) . 
Na úvod vyzval prítomných na vzdanie úcty k pamiatke priateľov, ktorý nás v poslednom 
období opustili. Minútou ticha sme si úctili   pamiatku Andreasa Grubera (Rakúsko), nášho 
kolegu, ktorý nás  náhle opustil vo veku 54 rokov  .Česť pamiatke všetkým.  
 
Andy Verelst    vyjadril potešenie z účasti a konštatoval, že väčšina účastníkov hovorí plynule 
anglicky (niekoľko francúzsky a iba 1 nemčina),  Stretnutie sa preto koná v angličtine. 
 
Podľa predsedu vzniká  technický problém.  Z niektorých krajín nie je aktuálny zoznam 
zodpovedných osôb. Preto pošle každej krajine zoznam, ktorý musí byť overený a potom 
odovzdaný tajomníkovi EE. 
 
2. Prezencia. 30 delegátov  
reprezentuje  21 krajín: Nemecko, 
Rakúsko, Belgicko, Bosna a 
Hercegovina, Bulharsko, Chorvátsko, 
Dánsko, Španielsko, Estónsko, 
Francúzsko, Taliansko, Kosovo, 
Luxembursko, Severné Macedónsko, 
Holandsko, Rumunsko, Srbsko, 
Slovensko, Švajčiarsko, Česko, 
Turecko. Každý delegát sa v krátkosti 
predstavil . (Český svaz chovatelů 
a Slovenský zväz chovateľov reprezentoval Žuffa Peter) . 
Rokovanie pokračovalo podľa avizovaného programu . 
 
 
3. Zápisnica zo schôdze sekcie v Konjici (Bosna a Hercegovina) 27. mája 2022 
Táto správa nebola nikým pripomienkovaná  , preto bola jednohlasne  schválená. 
 
4. Správu zo zasadnutí prezídia EE  v roku 2023 podal A Verelst  
Od predchádzajúceho valného zhromaždenia EE sa uskutočnilo 5 zasadnutí prezídia: 
15.6.2022(online), 5. októbra 2022 (online), 4. februára 2023 (v Sofii), 21. marca 2023 
(online) a 18. mája2023 (v Sofii). 
Programom zasadnutí boli : 
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- Návrhy na prijatie nových členov do sekcie hydiny: Kosovo a San Maríno. Ich podklady sú  
kompletné, ale na EE budú akceptovaní len vtedy, ak budú na stretnutí prítomní ich 
zástupcovia. 

- Príprava na EE kongres v Sofii. 
- Európska výstava v Prahe. Český svaz chovatelů oznámil odstúpenie od konania 

všeobecnej výstavy budú vystavené  len králiky a morčatá. Účasť hydiny na európskych 
výstavách sa stáva pre krajiny EÚ viac a viac komplikovanejším a pre tretie krajiny je teraz 
prakticky nemožné. 

- Predpisy pre európske výstavy. 
- Budúcnosť EE. Aká bude budúcnosť EE, ak už nebudú žiadne európske výstavy? Ich 

príprava je viac  a viac náročnejšia na organizáciu. Príčiny sú : zdravie, predpisy a finančné 
riziká. 

Andy Verelst navrhol prezídiu znížiť výdavky prezídia (online stretnutia, zníženie počet 
členov..) a európske výstavy (poplatky za rozhodovanie, stravovanie a pod.). 
Willy Littau, pokladník, nie je taký pesimistický: finančná situácia EE je pozitívna.  Finančný 
rok 2022, je zdravý i bez európskej výstavy e a bez sponzorov, je napriek všetkému pozitívny.    
 
Prišli nás navštíviť Jeannine Jehl, tajomníčka EE a Gion Gros, prezident. 
Gion Gross nás povzbudzuje, aby sme v týchto ťažkých časoch stáli pevne a žiada všetkých, 
aby bojovali proti predpisom, ktoré bránia našej činnosti. A želá nám všetko dobré. 
Jeannine Jehl nám opäť hovorí, že je potrebné udržiavať aktuálne údaje (najmä e-mailovú 
adresu) funkcionárov každej federácie. 
 
5.Informácie od komisie pre ochranu  a zdravie zvierat ,Krátku správu podal Hristo Lukanov . 
Členovia komisie sa niekoľkokrát stretli online.Hlavné diskutované témy boli:  
- výstavný poriadok, vtáčia chrípka, vakcíny atď. 
 
6.Špeciálne  Európske výstavy plemien: 
- 28. - 29. október 2023: Bussy-Lettrée (F): Houdan, Faverolles, Mantes. 
- október 2023: Schäbisch Gmund Bettringen (D): rýnske. 
- október 2023: Mulhouse (F): Tourterelles, Orpington. 
- november 2023: Jerez de la Frontera (E):   Astúriana, Kastíliana, Utrerana. 
- november 2024: Fagaras (RO): Brahma, Cochin. 

7. Európsky štandard  
Problém je stále  rovnaký: sú potrebné dobré fotografie. kohúta  a sliepky z profilu, prípadne 
rôznych farieb. 
 
8. Voľba tajomníka sekcie:   Jediný kandidát, Klaas Van der Hoek, bol znovuzvolený. 
 
9. Správa predsedu Europskej štandardnej komisie pre hydinu EE  
Správu o činnosti ESKG predniesol prítomným jej predseda Urs Lochmann . 
Prítomných delegátov informoval o rokovaniach ESKG  a jej záveroch ktoré prezentoval 
v jednotlivých bodoch  
- Zoznam uznaných plemien a rázov. Tento   je aktualizovaný podľa ukončených  procesov. 

Čo nie je v zozname , nemôže byť na EV výstavách hodnotené. 
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- Europaštandard : v súčasnosti viac ako 200 plemien. Nedostatkom sú obrázky. Bez 
obrázku nebude plemeno publikované. 

- Informácie o prebiehajúcich korekciách niektorých štandardov . O záveroch budú vždy  
delegáti informovaní prostredníctvom eeentente a zverejnenými  protokolmi. 

- Buletin ESKG-  informátor o novinkách a usmerneniach .  
- Medzinárodné školenie posudzovateľov  Trenčín Slovensko  23.-25.9.2022 .Urs 

Lochmann informoval o veľmi interesantnom  programe  a dobrej organizácii školenia . 
- Región juhovýchodnej Európy už nemá zástupcu v ESKG preto ESKG   navrhuje  Sonju 

Carter z Turecka . Sonja Carter bola následne plénom jednoznačne zvolená  
- (Poznamka: Správy  zo zasadnutí ESKG  sú samostatnou prílohou a sú zverejneé na 

strankach)   

 
10.  školenie posudzovateľov Jagodina  v Srbsku 
(september 2023) 
Zástupca Srbska prezentoval  toto školenie , ktoré sa 
bude konať v hoteli Hill v Jagodine. 
Sú tam 2 možné letiská: Belehrad a Niš. Cena: 220 eur 
v dvojlôžkovej izbe a 260 eur v 
jednolôžková izba na účastníka. Registrácia na 15. júla. 
Všetky informácie budú uvedené 
na webovej stránke EE. 
Andy Verelst prezentoval program . 
Program   školenia Jagodina  16. Septembra. 2023  
Príchod účastníkov v piatok 15. septembra popoludní. 
Sobota 16. septembra: 
8:30: Otvorenie .privítanie : Andy Verelst. 
8:45: Prezentácia La Fleche – Houdan: Édouard Gendrin. 
9:30: Prezentácia Cochin: Peter Žuffa. 
10:15 – 10:30: Prestávka na kávu. 
10:30: Bantam: 
11:15: La Flèche, Houdan, Bantam, Cochin: diskusia pred klietkami. 
12:00 – 13:30: obed. 
13:30: Prezentácia Holandská chocholatá   : Urs Lochmann. 
14:15 .: Prezentácia Tuluzské husi: Peter Žuffa.. 
15-15:15: Prestávka na kávu. 
15:15: Prezentácia Mutácie kačice mandarínky a Karolíny: Sandor Djordjevič. 
15:45: Hodvábničky  
16:30: Diskusia pred klietkami: Holandská chocholatá, Tuluzská hus , Hodvábnička, Kačice 
Mandarínka a Karolínka. 
18.00 hod.: Prezentácia v klietkach srbské plemená  . 
19:30: Večera. 
Nedeľa 17. septembra 
Raňajky a odchod. 
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11. Ďalšie stretnutia sudcov v septembri 
- Na rok 2024 momentálne nie sú žiadne návrhy. Pripomienky: v návrhoch je potrebné byť 

presný, stretnutie sa musí konať na mieste blízko letiska a cena pobytu musí byť 
primeraná. 

- Pre rok 2024 možno: Česko, Severné Macedónsko, Španielsko. 
- Pre rok 2025: možno Bosna a Hercegovina. 

Momentálne nie sú žiadne rozhodnutia bez toho, aby sme  poznali presné podmienky. 
 
12. Program generálneho  zhromaždenia na nasledujúci deň  
V krátkosti  boli zvýraznené niektoré dôležité body : 
- prezident Gion Gros kandiduje na 2 roky, 
- je kandidát na pozíciu pokladníka Hansjörg Opala z Nemecka  
- môžu byť prijatí noví členovia: Kosovo, San Maríno, 
- preskúmajú sa prípady Chorvátska a Rumunska, lebo v týchto krajinách existujú 2 
združenia. 
 
13.  Otvorená diskusia o budúcnosti EE 
Do tejto rozpravy sa k nám pripojilo niekoľko delegátov z iných sekcií. 
Situácia EE je zložitá kvôli absencii európskych výstav, vtáčej chrípke , covid-19 a predpisy a 
Andy Verelst ako člen prezídia chce poznať   názor na túto situáciu . 
Pokladník Willy Littau upresňuje, že výsledky za rok 2022 sú napriek absencii sponzorov a EE 
výstavy pozitívne. 
Predkladajú sa rôzne návrhy: 
Nápady na intenzívnejšiu propagáciu EE a EE výstav :  Finančná situácia EE je stále dobrá, 
možno by sme mohli použiť časť prostriedkov na uľahčenie organizácie  EE výstav . 
Kladie sa otázka či je  poplatok  1 euro za klietku ešte opodstatnený? 
Nápady ako ušetriť peniaze sú rôzne :  Uskutočniť čo najviac on-line stretnutí prezídia (W. 
Littau upresňuje, že sa to už robí. Počas výstav EE organizovať  tiež školenia  posudzovateľov  
Skrátiť trvanie  kongresov, aby sa uľahčilo finančné zaťaženie niektorých federácií (Tu sa zdá 
sa, že publikum je v tomto bode rozdelené). 
Andy hovorí, že nové krajiny chcú školiť sudcov, nemáme na to rozpočet aby sme im 
pomohli. 
Urs Lochmann si myslí, že v každej krajine je potrebné udržiavať  národné  výstavy. 
Zo všetkých týchto diskusií vzišli 2 návrhy: 
- vytvorenie medzisekčnej komisie na preštudovanie týchto návrhov. 
- predloženie súhrnu návrhov valnému zhromaždeniu EE. 
 
14 . Návrhy a priania - neboli podané žiadne  
15. Rôzne záležitosti  - neboli podané žiadne 
  
Keďže program bol vyčerpaný, prezident Andy Verelst poďakoval prítomným delegátom  a 
ukončil zasadnutie sekcie hydiny EE . 

Správu spracoval : 
Žuffa Peter  

Delegát ČSCH a SZCH v EE   
člen Európskej štandardnej komisie pre hydinu  
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